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BCE: Bãncile care ies
din Marea Britanie vor
avea timp sã se
adapteze normelor
europene

Bãncile care se vor transfera din
Marea Britanie în Europa, din cauza
ieºirii þãrii din UE (Brexit), vor avea
la dispoziþie câþiva ani ca sã se ali-
nieze în totalitate la reglementãrile
Bãncii Centrale Europene (BCE), a
declarat, ieri, Sabine Lautenschlae-
ger, membru în board-ul executiv al
instituþiei financiare.

”În urma Brexit-ului, mai multe
grupuri bancare vor veni, probabil,
în UE. Le vom acorda acestora pe-
rioade specifice, în care sã se alinie-
ze la toate cerinþele noastre”, a spus
Sabine Lautenschlaeger într-o con-
ferinþã de presã.

Oficialul BCE a adãugat cã aceste
perioade pot dura luni, posibil ani, în
funcþie de circumstanþele individuale.

Lautenschlaeger a avertizat, însã,
cã mãsurile de înlesnire a procesului
de relocare nu înseamnã relaxarea
normelor de reglementare, iar BCE
nu va încerca sã atragã bãncile în
Uniunea Europeanã cu o deregle-
mentare.

A.V.
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DIRECTORUL AGENÞIEI JUDEÞENE
PENTRU OCUPAREA FORÞEI DE MUNCÃ:

1.000 de angajaþi ai
Complexului Energetic
Oltenia, disponibilizaþi
de la 1 mai

O mie de angajaþi ai Complexului
Energetic Oltenia (CEO) vor fi di-
sponibilizaþi începând cu 1 mai
2017, a declarat ieri, pentru Ager-
pres, directorul Agenþiei Judeþene
pentru Ocuparea Forþei de Muncã
(AMOFM) Gorj, Romeo Chiriac.

Potrivit sursei citate, este vorba de
muncitori ºi personal TESA.

Domnia sa a explicat: “Am primit
notificare din partea CEO cu privire
la concedierea colectivã a 1.000 de
persoane, din care 649 muncitori ºi
351 personal TESA începând cu 1
mai 2017. Printre motivele externe
din notificare se numãrã subvenþio-
narea puternicã a concurenþei, re-
spectiv a producerii pe alte forme de

energie, reducerea preþurilor pe piaþa
de energie, importul de cãrbune pen-
tru alte termocentrale în timp ce exi-
stã o supraproducþie la CEO, care ar
putea acoperi cu costuri mult mai re-
duse energia produsã de aceºti pro-
ducãtori pe piaþã internã, evoluþia
preþurilor certificatelor de dioxid de
carbon, legislaþia nefavorabilã com-
paniei ºi bariere privind exportul de
energie, iar printre motivele deter-
minate de influenþã mediului intern
— neîncasarea datoriilor istorice,
prevederile din CCM cu privire la
drepturi ºi facilitãþi presupun un
efort financiar ridicat”.

C.I.

(continuare în pagina 7)

GABRIEL DUMITRAªCU:

“Preþul reglementat al gazelor pentru
populaþie a fost mai mare decât cel de pe
piaþa liberã”
l “Guvernul se opune liberalizãrii pieþei gazelor, din cauza renunþãrii la
supraimpozitarea veniturilor suplimentare din liberalizare, sub incidenþa cãreia
intrã producãtorii ºi furnizorii de gaze naturale, ceea ce s-ar traduce prin
neîncasarea unor venituri la bugetul de stat de peste 850 milioane lei, anual”

Politicieni ºi instituþii ale statu-
lui ne mint, cultivând ideea
cã reglementarea preþului la

gaze se face ca sã protejeze buzuna-
rul cetãþenilor, susþine Gabriel Du-
mitraºcu, fostul ºef al direcþiei de
privatizare din Ministerul Energiei.

Domnia sa apreciazã: “Aceastã

manipularea a opiniei publice favo-
rizeazã interesele financiare ale anu-
mitor companii, dar ºi ale statului,
astfel câºtigând, nejustificat, sume
mari de bani pe seama manipulãrii ºi
dezinformãrii consumatorilor”. (A.S.)

(continuare în pagina 14)

CAMPANIA ELECTORALÃ DE LA SIF OLTENIA, MAI MULT
ÎN CULISE

Pachetul de 6% din BCR – miza
alegerilor de la SIF Oltenia
l 16 candidaþi, la alegerile de la SIF Oltenia, dupã retragerea candidaturii
lui Victor Cãpitanu

A
legerile pentru o nouã
conducere SIF Oltenia
au suscitat cel mai mare
interes, în luptã fiind

înscriºi 16 candidaþi, dupã ce Victor
Cãpitanu, partener One United Pro-
perties ºi-a retras dosarul de candi-
daturã.

Lupta este una acerbã, în piaþã se
negociazã, se fac ºi se desfac
“deal”-uri.

Puþini dintre cei care vizeazã un
loc în noua conducere SIF5 au fost
dispuºi sã îºi prezinte obiectivele, la
solicitarea ziarului “BURSA”, unul
dintre cele mai fierbinþi subiecte
pentru acþionari fiind valorificarea
pachetului de 6% din acþiunile Bãn-
cii Comerciale Române (BCR), aflat
în portofoliul SIF5.

Tudor Ciurezu: “BCR va fi
valorificatã numai în condiþiile
obþinerii unui preþ care sã
reflecte valoarea realã a bãncii”

Tudor Ciurezu, ac-
tualul preºedinte al
SIF Oltenia, ne-a
transmis câteva din
intenþiile pe care le
are în administrarea

viitoare a SIF Oltenia, printre ace-
stea fiind faptul cã “BCR va fi valo-
rificatã numai în condiþiile obþinerii
unui preþ care sã reflecte valoarea re-
alã a bãncii, þinând seama de poziþia

sa în sectorul financiar bancar din
România, de mãrimea portofoliului,
de cota de piaþã, de performanþa sa
financiarã, de valoarea de piaþã a
principalelor sale douã competitoare
– Banca Transilvania (TLV) ºi BRD
- listate pe piaþa de capital din Rom-
ânia”.

Printre intenþiile lui Tudor
Ciurezu se mai numãrã: “- conti-
nuarea restructurãrii cantitative ºi
calitative a portofoliului, pentru a
obþine un numãr optim de partici-
paþii, ºi anume spre 40 societãþi
care vor fi mai uºor ºi mai puþin
costisitor de administrat (gestio-
nat) ºi monitorizat; - creºterea li-
chiditãþii participaþiilor SIF, pe
de-o parte pe calea realizãrii exi-
tului din societãþile închise care
nu au performat ºi care nu au per-
spective de creºtere în perioada
viitoare, iar pe de altã parte prin
efectuarea de plasamente în acþiu-
ni lichide, listate pe piaþa de capi-

tal, subevaluate sau cu perspective
de creºtere în perioada viitoare; -
continuarea aplicãrii ºi dezvoltãrii
în practicã la nivelul societãþii a
principiilor guvernanþei corpora-
tive, cu accent direct pe creºterea
transparenþei în activitate, evita-
rea conflictelor de interese la toate
nivelurile organizatorice, perfec-
þionarea sistemelor ºi proceselor
implementate la nivelul societãþii
(comitetele în cadrul CA) pentru a
conduce compania în scopul
creºterii performanþei ºi valorii
acesteia; - stimularea încrederii
acþionarilor în valoarea titlurilor
pe care le deþin, promovând o poli-
ticã de creºtere a atractivitãþii ac-
þiunii SIF Oltenia (dividende,
creºterea preþurilor în piaþã, redu-
cerea discountului între preþul de
piaþã ºi activul net)”.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)
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PE 29 MARTIE, MINISTRUL JUSTIÞIEI FACE EVALUAREA
ªEFILOR PÎCCJ ªI DNA

Hans Klemm,
buzduganul Laurei

Codruþa Kovesi
l Laura Codruþa Kovesi: “Nu mi s-a cerut demisia, nu intenþionez sã-mi
dau demisia” l Bãsescu: “Grupul infracþional format din Livia Stanciu,
Laura Kovesi sau Florian Coldea a vrut sã punã stãpânirea pe statul român
ºi a fost susþinut de un imberb ca Hans Klemm”

P
rocurorul ºef al DNA, Lau-
ra Codruþa Kovesi, a avut,
ieri, o întâlnire cu Ministrul
Justiþiei Tudorel Toader, în

urma cãreia a declarat cã nu va demi-
siona de la conducerea DNA ºi cã nu
i s-a cerut demisia.

Vizita procurorului ºef al DNA la

Ministerul Justiþiei a fost precedatã,
precum proba buzduganului din
poveºti, de o altã întâlnire importan-
tã – a ambasadorului SUA Hans
Klemm, care a declarat cã l-a asigu-
rat pe actualul ministru al justiþiei de
interesul continuu al SUA în a susþi-
ne eforturile sale de a continua lupta
împotriva corupþiei.

“Nu am de ce sã-mi dau demisia”,
a spus Kovesi, la ieºirea de la întâlni-
rea cu Ministrul Justiþiei, care a durat
circa o orã.

“A fost o discuþie despre care nu
doresc sã dau foarte multe detalii,
veþi afla dupã ce se terminã aceastã
etapã (...) Am discutat doar despre
activitatea DNA”, a spus Kovesi, la
întrebãrile ziariºtilor, adãugând:
“Restul detaliilor probabil cã o sã le
aflaþi de la domnul ministru”.

Ambasadorul Statelor Unite ale
Americii la Bucureºti, Hans Klemm,
a afirmat: “Amvenit doar pentru a mã
prezenta ministrului Justiþiei. Am
avut o discuþie foarte bunã despre
istoria cooperãrii dintre Statele Unite
ale Americii ºi România. (A.S.)

(continuare în pagina 8)

VENITURILE LA BUGET, ÎN SCÃDERE CU 1,4%, DE LA AN
LA AN

Ionuþ Dumitru: “Evoluþia încasãrilor este
foarte slabã, faþã de proiecþia bugetarã”
l Încasãrile din TVA au scãzut cu 15,8%, în primele douã luni ale acestui
an faþã de perioada similarã din 2016

Evoluþia încasãrilor la buget
este foarte slabã, comparativ
cu proiecþia în baza cãreia a

fost constituit bugetul, reitereazã Io-
nuþ Dumitru, preºedintele Consiliu-
lui Fiscal. Domnia sa apreciazã cã
proiecþia bugetarã, care indicã o
creºtere de 14% a ve-
niturilor anuale, este
nerealistã, ºansele ca
nivelul de colectare a taxelor ºi im-
pozitelor sã creascã fiind foarte mici.

“Colectarea merge foarte slab”,
ne-a spus, ieri, domnul Dumitru, în
contextul în care veniturile bugetului
general consolidat au scãzut cu
1,4%, în primele douã luni ale anului
în curs faþã de aceeaºi perioadã din
2016. Acestea au însumat 34,9 mi-

liarde lei, reprezentând 4,3% din
PIB, conform datelor din execuþia
bugetarã, transmise de Ministerul
Finanþelor Publice (MFP).

Comunicatul MFP aratã cã execu-
þia bugetului general consolidat pe
primele douã luni ale anului 2017 s-a

încheiat cu un exce-
dent de 397,1 milioane
lei, respectiv 0,05%

din PIB, faþã de 788,1 milioane lei,
respectiv 0,10% din PIB, înregistrat
la aceeaºi perioadã a anului 2016.

Documentul precizeazã: “S-au
înregistrat creºteri faþã de anul trecut
la încasãrile din impozitul pe salarii
ºi venit (+13,6%), contribuþiile so-
ciale (+11,9%), impozitul pe comerþ
exterior ºi tranzacþiile internaþionale

(+18,8%) ºi la venituri din capital
(+76,8%).

Încasãrile din alte impozite ºi taxe
pe bunuri ºi servicii au crescut cu
90,9% faþã de aceeaºi perioadãaanu-
lui precedent, creºterea fiind determi-
natã, în principal, de evoluþia încasãri-
lor aferente contribuþiei datorate pen-
tru medicamente, precum ºi pentru
contractele cost-volum/cost-vo-
lum-rezultat finanþate din bugetul
Fondului naþional unic de asigurãri
sociale de sãnãtate.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 8)

CLAUDIU BALOG, RTZ & PARTNERS:

“Zoltan Prosszer, desemnat
administrator special al
Romcab”

Preºedintele Romcab Zoltan Pro-
sszer a fost desemnat administrator
special al Romcab, în cadrul Adunã-
rii Generale a Acþionarilor, de ieri,
ne-a declarat Claudiu Ioan Balog,
practician în insolvenþã “RTZ &
Partners”.

Potrivit domniei sale, la AGA au
fost prezenþi opt acþionari.

Tribunalul Mureº a aprobat, pe 20
februarie, intrarea în insolvenþã a
producãtorului de cabluri, la cerere,
în condiþiile în care societatea a ra-
portat o pierdere de 39 de milioane
de euro, în 2016, deºi înregistrase un

profit de 9 milioane de euro, în
primele nouã luni de anul trecut.

Recent, un grup de acþionari
“Romcab”, cu o deþinere cumulatã
de peste 5% din companie, a solicitat
completarea convocatorului Adunã-
rii Generale din 27 martie, cu propu-
nerea de aprobare a acþiunii în rã-
spundere contra directorului general
Zoltan Prosszer, pentru daune cau-
zate societãþii de acesta, prin încãlca-
rea îndatoririlor faþã de societate.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 6)

FISCALITATE

Citiþi, în pagina 2, articolul “Preºedintele
ANAF: «Va fi respectat termenul de 15
aprilie pentru implementarea mãsurilor
de creºtere a colectãrii»”.


